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Spørgsmål nr. S 1206 fra medlem af Folketinget Marlene Harpsøe 

(DF):  

 

”Hvad er ministerens holdning til, at levende gæs bliver 

plukket og fjerene brugt til dyner, der sælges i Danmark, selv 

om det er forbudt i EU at plukke fjer på levende fugle, og 

hvad vil ministeren gøre for at standse denne form for tortur 

på dyr?” 

 

Svar: 

 

Det antages, at spørgsmålet er foranlediget af de oplysninger om pluk-

ning af levende gæs i Ungarn og Polen, som er fremkommet i flere medi-

er. Spørgsmålet kan derfor kun besvares fyldestgørende, hvis der til brug 

for besvarelsen indhentes en udtalelse fra Udenrigsministeriet om forhol-

dene ved opdræt af gæs i disse lande.       

 

Spørgsmålet kan således ikke besvares inden for de rammer, der gælder 

for S-spørgsmål, jf. herved Folketingets Forretningsorden § 20, stk. 1 og 

2, som senest affattet ved Folketingsbeslutning nr. B 167 af 1. juni 2007. 

 

Det kan dog oplyses, at Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri den 

4. februar 2009 har kaldt justitsministeren i samråd (FLF alm. del – sam-

rådsspørgsmål AG og AH) og bedt ministeren redegøre for, hvad mini-

steren agter at gøre for, at EU følger op på de overtrædelser af EU-

lovgivningen, der angiveligt skulle finde sted i forbindelse med plukning 

af gæs i Ungarn. Udvalget har endvidere bedt ministeren oplyse, om mi-

nisteren agter at tage initiativ til at indføre en mærkningsordning, der op-

lyser forbrugerne om, under hvilke forhold fjer og dun er produceret.  

 

Der kan i øvrigt henvises til justitsministerens besvarelse af 3. februar 

2009 af spørgsmål nr. S 1191 fra medlem af Folketinget Kristen Touborg 

(SF) og til justitsministerens besvarelse af dags dato af spørgsmål nr. S 

1217 fra medlem af Folketinget Morten Messerschmidt (DF).   

 

 

 


